
 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 12/2023 
 

2023-12-14 

Protokoll 12/2023 

fört vid Skarpnäcks stadsdelsnämnds sammanträde 
torsdagen den 14 december 2023 kl. 18:30-19:10, 
Skarpnäcks kulturhus, Skarpnäcks allé 25 
 

Ledamöter Cecilia Obermüller (MP) Ordförande 
Henrietta Ludwig (C) 1:e vice ordförande 
Monica Lövström (S) 2:e vice ordförande 
Curre Hansson (S) 
Kristina Persdotter (S) 
Pontus Olsson (S) 
Tina Kratz (V) 
Daniel Söderberg Talebi (V) 
Kristina Lutz (M) 
Johan Brege (M) 
Billy Östh (M) 
André Nilsson (L) 
Unni Björnerfors (SD) ersätter Sergej Salnikov (SD) 
 

Ersättare Domino Kai (MP) 
Katarina Frisk (S) 
Lukas Romson (S) 
Mahtab Sayadi (S) 
Gunilla Berglund (V) 
Ledrian Utter (V) 
Henrik Appelqvist (M) 
Ann-Sofie Söderberg (M) 
Ludvig Tornberg (M) 
Ann Fridner (L) 
 

Övriga närvarande Karin Bülow  Stadsdelsdirektör 
Emma King Nämndsekreterare 
Jonas Ransmyr Avdelningschef 
Hanna Jakhammer Avdelningschef 
Lena Hedin Avdelningschef 
Johanna Hult Avdelningschef 
Stefan Lundh Kommunikatör 
Maria Haskas Enhetschef 
Saime Civas Personalrepresentant TCO 
 

Justerare Cecilia Obermüller (MP), Henrietta Ludwig (C) 
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Paragraf §§1-4, §§7-8, §13 
 

Sekreterare Emma King 
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§ 1 
Genomgång av närvaro  
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) förklarade sammanträdet 
öppnat. Nämnden ajournerade sig mellan klockan 18:30-18:50 för 
Öppet forum med allmänhetens frågestund. Närvaron redovisas på 
sida 1-2.  
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§ 2 
Val av justerare och meddelande om tid för 
protokolljustering  

Beslut  
1. 1:e vice ordförande Henrietta Ludwig (C) utses att 

tillsammans med ordförande Cecilia Obermüller (MP) 
justera dagens protokoll. 

2. Protokollet ska justeras den 19 december 2023. 
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§ 3 
Godkännande av dagordning  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden fastställer förslaget till dagordning. 
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§ 4 
Anmälan av protokolljustering  
Anmäls att stadsdelsnämndens protokoll från den 16 november 
2023 justerades den 17 november 2023. 
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§ 7 
Reviderat genomförandebeslut Stångåvägen, 
Bagarmossen  
Omedelbar justering 
SKA 2023/614 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd godkänner, i enlighet med 

förvaltningens tjänsteutlåtande, den reviderade 
totalkostnaden på 92,2 mnkr och förstaårshyra på 6 727 tkr 
för byggandet av förskolan på Stångåvägen i Bagarmossen. 

2. Skarpnäcks stadsdelsnämnd ansöker om godkännande hos 
kommunstyrelsens ekonomi- och trygghetsutskott 

3. Paragrafen justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen har tillsammans med Skolfastigheter i Stockholm AB 
(SISAB) tagit fram förslag på utformning av ny förskola på 
Stångåvägen i Bagarmossen. Förskolan kommer att ha åtta 
avdelningar och kapacitet för cirka 144 barn. 
  
SISAB har presenterat en ny offert som avviker från tidigare 
beslutad kostnad för projektet. Den tidigare offererade 
investeringskostnaden på 71,9 mkr har stigit till 92,2 mkr på grund 
av tillkommande sanering i marken, hög inflation samt höjd ränta. 
Hyreskostnaden för första året beräknades i ursprungliga 
genomförandebeslutet till 3 675 tkr. I förslaget till reviderat 
genomförandebeslut ligger första årshyran på 6 727 tkr. 
Förvaltningen anser att förskolan ska färdigställas trots 
kostnadsökningen. Förvaltningen ser behov av förskoleplatser inom 
stadsdelsområdet samt behov att avveckla förskolepaviljonger. 
  
Stadsdelsförvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden godkänner 
förslaget till reviderat genomförandebeslut för ny förskola på 
Stångåvägen i Bagarmossen. Förvaltningen föreslår att 
stadsdelsnämnden ansöker om godkännande hos kommunstyrelsens 
ekonomi- och trygghetsutskott. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
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Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2023/614-1 (Godkänd - R 1) Reviderat 
genomförandebeslut Stångåvägen 

 SKA 2023/614-2 Stångåvägen 44 Rev.genomförandeoffert 
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§ 8 
Reviderade riktlinjer för föreningsbidrag  
Omedelbar justering 
SKA 2023/598 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd godkänner de reviderade 

riktlinjerna för ansökan av föreningsbidrag. 
2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Skarpnäcks stadsdelsnämnd beslutade i december 2015 om 
riktlinjer för föreningsbidrag och en revidering av riktlinjerna 
gjordes i oktober 2021 i samband med revidering av stadens 
övergripande riktlinjer. Nu görs ytterligare en revidering av 
riktlinjerna med bland annat förtydliganden av vilka krav som 
föreningarna måste uppfylla för att kunna beviljas bidrag. Detta ska 
underlätta för de föreningar som söker bidrag och även för 
förvaltningens handläggning. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
  

Särskilt uttalande 
Tjänstgörande ersättare Unni Björnerfors (SD) lämnar särskilt 
uttalande enligt följande: 
  
Sverigedemokraterna välkomnar de reviderade riktlinjerna för 
föreningsbidrag som ett steg i rätt riktning för att främja en mer 
rättvis och inkluderande fördelning av resurser till olika 
organisationer. De föreslagna förändringarna adresserar flera 
viktiga aspekter som är nödvändiga för att stärka det civila 
samhället och skapa en gynnsam miljö för föreningslivet. 
  
Vi anser dock att granskningar av bidragsredovisningar samt 
uppföljningar av ändamålsuppfyllelser är fortfarande bristfälliga. Vi 
har tidigare, i kommunfullmäktige föreslagit konkreta, skarpa 
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åtgärder för hur bidragsfusket i staden kan stävjas. Det tillsammans 
men andra föreslagna åtgärder skulle utgöra ett bra komplement till 
nuvarande fuskförebyggande mekanismer samt riktlinjer. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2023/598-4 (Godkänd - R 1) Revidering av riktlinjer 
för föreningsbidrag 

 SKA 2023/598-1 Riktlinjer för föreningsbidrag 
 SKA 2023/598-2 Ansökningsblankett för föreningsbidrag 

Skarpnäck 
 SKA 2023/598-3 Redovisningsblankett för föreningsbidrag 

Skarpnäck 
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§ 13 
Remiss gällande program för tillgänglighet och 
delaktighet för personer med funktionsnedsättning 2024-
2028, KS 2023  
Omedelbar justering 
SKA 2023/508 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd beslutar att detta 

tjänsteutlåtande överlämnas som svar på remissen. 
2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har till Skarpnäcks stadsdelsnämnd remitterat 
ärendet Program för tillgänglighet och delaktighet för personer med 
funktionsnedsättning 2024-2029. 
  
I stadens budget för 2023 angavs att kommunstyrelsen ska revidera 
Programmet för tillgänglighet och delaktighet för personer med 
funktionsnedsättning 2018-2023. Stadsledningskontoret konstaterar 
att nu gällande program i sin helhet har varit välfungerande och 
anser att det är viktigt att i hög grad behålla nuvarande struktur 
och innehåll. 
  
Områden som lyfts fram tydligare i den revidering, som nu skickats 
på remiss, är bland annat barnperspektivet, hur programmet bidrar 
till stadens arbete med Agenda 2030, gruppen äldre, gruppen som 
bara har insatser enligt socialtjänstlagen, personer med psykiska 
funktionsnedsättningar, den särskilda utsattheten för våld och 
diskriminering samt vikten av att ha ett hälsoperspektiv i arbetet. I 
framtagandet av Program för tillgänglighet och delaktighet för 
personer med funktionsnedsättning 2024-2029 har utvärderingen av 
 nuvarande program beaktats. 
  
Skarpnäcks stadsdelsförvaltning ställer sig positiv till förslaget och 
föreslår till nämnden att förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas 
som remissvar. 

  

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
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Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
  

Särskilt uttalande 
1:e vice ordförande Henrietta Ludwig (C) lämnar särskilt uttalande 
enligt följande: 
  
En stor del unga och vuxna med funktionsnedsättning står ofrivilligt 
utanför arbetslivet, även de som inte har en nedsatt arbetsförmåga. 
FNs konvention om rättigheter för personer med 
funktionsnedsättning slår fast att medlemsstaterna ska främja 
möjligheterna till företagande. I det föreslagna programmet för 
Stockholms stad berörs inte företagande som en möjlig väg till 
arbete och egen försörjning. Det är olyckligt då just företagande 
många gånger kan vara ett bra sätt för människor att bryta sitt 
utanförskap. Centerpartiet vill att staden ska arbeta aktivt med att 
informera och vägleda kring möjligheterna med företagande också 
till personer med funktionsnedsättning. 
  
Men även när det finns vilja, kunskap och idéer för att starta företag 
riskerar man att mötas av hinder. Den kanske största oron är bli av 
med det stöd man har behov av utifrån sin funktionsnedsättning. Ett 
annat problem som vittnas om är att stödet som ges inte är anpassat 
för eget företagande. Det resulterar i en rädsla att våga satsa, 
misslyckanden och i slutändan att människors livsdrömmar släcks. 
Centerpartiet hade därför önskat att programmet kompletterats med 
information och tydliga ambitioner kring vilket stöd staden kan och 
skall erbjuda när en person med funktionsnedsättning väljer att 
starta företag. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2023/508-6 (Godkänd - R 1) Tjut Program för 
tillgänglighet och delaktighet för personer med 
funktionsnedsättning 2024-2029 

 SKA 2023/508-3 Komplettering Program för tillgänglighet 
och delaktighet för personer med funktionsnedsättning 2024-
2029, KS 2023/ 

 SKA 2023/508-1.1 Program för tillgänglighet och 
delaktighet 2024-2029 

 SKA 2023/508-3.1 (Godkänd - R 2) KS 2023/791 
Tjänsteutlåtande - Program för tillgänglighet och delaktighet 
för personer med funktionsnedsättning 2024-2029 
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